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Nr 19

Kungl. Maj.ts proposition till riksdagen angående fortsatt dis
position av vissa äldre anslag; given Stockholms slott 
den 3 januari 1957.

Kungl. Maj:t vill härmed, under åberopande av bilagda utdrag av stats
rådsprotokollet över kommunikationsärenden för denna dag, föreslå riks
dagen att bifalla de förslag, om vilkas avlåtande till riksdagen föredragande 
departementschefen hemställt.

GUSTAF ADOLF
Sven Andersson

Utdrag av protokollet över kommunikationsärenden, hållet in
för Hans Maj.t Konungen i statsrådet å Stockholms 
slott den 3 januari 1957.

Närvarande:

Statsministern Erlander, ministern för utrikes ärendena Undén, statsråden 
Zetterberg, Torsten Nilsson, Sträng, Ericsson, Andersson, Norup, 
Hedlund, Persson, Hjalmar Nilson, Lindell, Nordenstam, Lindström, 
Lange, Lindholm.

Efter gemensam beredning med chefen för finansdepartementet anmäler 
chefen för kommunikationsdepartementet, statsrådet Andersson, fråga om 
fortsatt disposition av vissa äldre anslag samt anför.

1 :o
Med stöd av riksdagens beslut (skr. 1956:72) har Kungl. Maj:t den 23 

februari 1956 medgivit generalpoststyrelsen rätt att under budgetåret 
1956/57 disponera bl. a. det för budgetåret 1948/49 under postverkets fond 
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anvisade investeringsanslaget till Inköp av fastigheten Blåmannen nr 4 i 
Stockholm.

I det mellan generalpoststyrelsen och Aktiebolaget Westerdahls Intres
senter den 26 juni 1946 ingångna köpekontraktet avseende ifrågavarande 
fastighet stadgas i 3 §, första stycket, följande.

Tillträdet sker den 1 oktober 1948 (fyrtioåtta), dock endast under villkor 
att den av Aktiebolaget Westerdahl & Karsten i fastigheten Blåmannen nr 4 
bedrivna bagerirörelsen till denna dag kunnat inflyttas i nya lokaler. Skulle 
på grund av bestämmelserna i hyresregleringslagen eller lagstiftning, som 
kan komma att träda i stället för densamma eller syfta till samma ändamål 
som densamma, de för sagda bagerirörelse avsedda nya lokalerna icke till 
den 1 oktober 1948 bliva på sådant sätt tillgängliga för detta ändamål, att 
bagerirörelsen till nämnda dag kan hava inflyttats i dem, så skall tillträdes
dagen i motsvarande mån framflyttas.

I en den 18 oktober 1956 till kommunikationsdepartementet inkommen 
skrivelse meddelar generalpoststyrelsen, att med hänsyn till att nya loka
ler ännu icke anskaffats för bagerirörelsen förvärvet av fastigheten icke 
heller torde kunna fullföljas under innevarande budgetår. Styrelsen hem
ställer därför om rätt att förfoga över förenämnda anslag även under bud
getåret 1957/58.
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Departementschefen
Förvärvet av Blåmannen nr 4 avser att skapa förutsättningar för en ut

byggnad av lokalerna för generalpoststyrelsens bankavdelning. Det är emel
lertid ännu icke möjligt att förutse, när styrelsen kan tillträda fastigheten. 
Anslaget bör därför stå till styrelsens förfogande även under nästa bud
getår.

Jag hemställer, att Kungl. Maj :t måtte föreslå riksdagen
att medgiva, att Kungl. Maj :t under budgetåret 1957/58 

må förfoga över det på riksstaten för budgetåret 1948/49 un
der postverkets fond anvisade investeringsanslaget till In
köp av fastigheten Blåmannen nr 4 i Stockholm.

2:o
Genom beslut den 14 september 1956 har Kungl. Maj:t medgivit, att ut

gifter må under budgetåret 1956/57 avföras å det senast för budgetåret 
1953/54 å riksstaten under statens utlåningsfonder upptagna investerings
anslaget till Vattenkraftslånefonden.

Enligt uppgift från statskontoret fanns å fonden den 1 december 1956 
disponibelt för utlåning 1 684 266 kr., varav outnyttjade anslagsmedel från 
budgetåret 1953/54 utgjorde 1 500 000 kr.

I skrivelse den 18 december 1956 har kommerskollegium hemställt, att 
för den händelse de 1953/54 anvisade medlen icke helt eller delvis skulle 
komma att tagas i anspråk under innevarande budgetår, anslaget ifråga 
måtte stå till förfogande för utlåning jämväl efter den 30 juni 1957. På
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grund av redan ingivna ansökningar och förväntade sådana förutser kolle
gium ett niedelsbehov av ca 9,4 milj. kr. fram till den 1 juli 1958.

Departementschefen
Jag tillstyrker, att ifrågavarande anslag får stå till förfogande för det 

därmed avsedda ändamålet även under budgetåret 1957/58.
Jag hemställer, att Kungl. Maj:t måtte föreslå riksdagen

att medgiva, att Kungl. Maj:t under budgetåret 1957/58 
må förfoga över det på riksstaten för budgetåret 1953/54 
under statens utlåningsfonder uppförda investeringsanslaget 
till Vattenkraftslånefonden.

3:o
Genom beslut den 14 september 1956 har Kungl. Maj:t medgivit, att ut

gifter må under budgetåret 1956/57 avföras å det senast för budgetåret 
1953/54 å riksstaten under statens utlåningsfonder upptagna investerings
anslaget till Luftfartslånefonden.

Enligt uppgift från statskontoret fanns å fonden den 1 december 1956 
disponibelt för utlåning 63 959 430 kr. Härav var ett belopp av 28 351 564 
kr. bundet för redan anvisade men ej utbetalade lån. De från budgetåret 
1953/54 outnyttjade anslagsmedlen uppgick till 35 659 000 kr.

I skrivelse den 19 december 1956 har luftfartsstyrelsen bl. a. hemställt, 
att den å investeringsanslaget till Luftfartslånefonden befintliga, outnyttjade 
anslagsbehållningen måtte stå till Kungl. Maj:ts förfogande även för bud
getåret 1957/58. För de närmaste 2—3 åren har luftfartsstyrelsen beräknat 
ett medelsbehov av ca 4—5 milj. kr. för lån ur fonden till andra företag än 
AB Aerotransport.

I skrivelse den 18 december 1956 har AB Aerotransport bl. a. anfört. Bo
laget beviljades i juli 1952 ett lån ur fonden å 27,9 milj. kr. i samband med 
konsortiet Scandinavian Airlines Systems tidigare inköp av flygplan av ty
pen Douglas DC-6 B. Av detta belopp står f. n. outtaget ca 10 milj. kr. Behov 
av att lyfta detta belopp kan visa sig uppkomma. Planer föreligger att till 
konsortiet inköpa ytterligare ett antal flygplan av redan tidigare anskaffad 
flygplanstyp för standardisering och rationalisering av konsortiets kort- 
distansflotta. Bolaget hemställer därför, att den outnyttjade anslagsbehåll
ningen måtte stå till förfogande även för budgetåret 1957/58.

Departementschefen
Då behov av medel för lån ur luftfartslånefonden för nästa budgetår kan 

visa sig bli betydande, tillstyrker jag, att ifrågavarande anslag får stå till 
förfogande för det därmed avsedda ändamålet även under budgetåret 
1957/58.

Jag hemställer, att Kungl. Maj :t måtte föreslå riksdagen
att medgiva, att Kungl. Maj:t jämväl under budgetåret 

1957/58 må förfoga över det på riksstaten för budgetåret 
1953/54 under statens utlåningsfonder anvisade investe
ringsanslaget till Luftfartslånefonden.



4:o
Departementschefen

Riksdagens medgivande till fortsatt dispositionsrätt under nästa budget
år synes även böra inhämtas beträffande det för budgetåret 1946/47 under 
fonden för låneunderstöd anvisade investeringsanslaget till Lån åt Aktiebo- 
Jaget Stadsholmen. Detta anslag har tillkommit för att ekonomiskt under
stödja saneringen inom Staden mellan broarna i Stockholm.

Jag hemställer, att Kungl. Maj:t måtte föreslå riksdagen
att medgiva, att Kungl. Maj :t jämväl under budgetåret 

1957/58 må förfoga över det på riksstaten för budgetåret 
1946/47 under fonden för låneunderstöd anvisade investe
ringsanslaget till Lån till Aktiebolaget Stadsholmen.

Vad departementschefen sålunda under punkterna 
l:o—4:o, med instämmande av statsrådets övriga leda
möter, hemställt, behagar Hans Maj :t Konungen bifalla 
samt förordnar, att proposition av den lydelse bilaga 
till detta protokoll utvisar, skall avlåtas till riksdagen.

Ur protokollet: 
Sven Swarting
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